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Protokół XVII/20 

z XVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Raczki 

odbytej w dniu 27 listopada 2020 r. 

 

Obrady XVII Sesji Rady Gminy rozpoczęły się o godz. 10
00

 i trwały do godz. 10
47

. 
 

Miejsce obrad Szkoła Podstawowa w Raczkach ul. Sportowa 1, 16-420 Raczki. 
 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Bartoszewicz Witold 

2. Dębski Jacek 

3. Kłoczko Wiesław 

4. Król Jan 

5. Krzykwa Janusz 

6. Kwiatkowski Romuald 

7. Naruszewicz Piotr 

8. Olfier-Halicka Katarzyna 

9. Olszewski Jan 

10. Ostapowicz Ewa 

11. Ostrowski Stanisław 

12. Słowikowski Piotr 

13. Staniszewski Leszek 

14. Sutuła Antoni 

15. Tylman Artur 
 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Wójt Gminy Raczki – Pan Andrzej Szymulewski 

Zastępca Wójta Gminy – Pani Ewa Konstantynowicz 

Prezes Zarządu Meliorex – Pan Piotr Paciorko 

Skarbnik Gminy – Pani Agnieszka Grzędzińska 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji - Pan Mariusz Zalewski 

Inspektor ds. obsługi Rady Gminy – Pani Danuta Grabowska 

Uczestnictwo sołtysów i mieszkańców zostało ograniczone w związku z wprowadzeniem kolejnych 

ograniczeń związanych z przeciwdziałaniem zarażeniom COVID-19. 

 

Pkt 1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 
 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski wypowiadając formułę: 
 

„Otwieram XVII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Powitał przybyłych na sesję Rady Gminy Raczki gości: Wójta Gminy Raczki Pana Andrzeja 

Szymulewskiego, Zastępcę Wójta Gminy Panią Ewę Konstantynowicz, Skarbnika Gminy Panią 

Agnieszkę Grzędzińską, Prezesa Zarządu PPH Meliorex Pana Piotra Paciorko, Kierownika Referatu 

Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza Zalewskiego, Państwa Radnych, pracowników 

Urzędu Gminy i wszystkich obecnych na Sesji. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – przed przyjęciem porządku obrad chciałbym wraz  

z Panem Wójtem podziękować Prezesowi PPH Maliorexu Panu Piotrowi Paciorko podziękować za 

wybudowanie drogi w miejscowości Małe Raczki, która będzie służyła mieszkańcom Gminy Raczki.  
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – Szanowni Państwo Radni, Panie Prezesie chciałbym 

serdecznie podziękować za współpracę na rzecz Gminy Raczki. Firma PPH Meliorex wykonała w ramach 

współpracy część drogi biegnącej przez Małe Raczki, tj. 1 km. bezpłatnie, bezkosztowo dla Gminy 

Raczki. Myślę, że nasza współpraca będzie dalej kontynuowana. Sposób realizacji przez te 

przedsiębiorstwo drogi świadczy o tym, że są firmy na terenie naszej gminy, które dbają o gminę, 

wspomagają jej rozwój i dążą do polepszenia życia naszym mieszkańcom gminy. 
 

Przewodniczący Rady Pan Piotr Słowikowski i Wójt Gminy Raczki Pan Andrzej Szymulewski przekazali 

Prezesowi Zarządu PPH Meliorex Sp. z o.o. podziękowania od Rady Gminy, Wójta i mieszkańców 

gminy oraz wręczyli zegar. 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że na ustawowy skład zgodnie z listą obecności w obradach 

uczestniczy 15 radnych, w związku z tym obrady Rady Gminy są prawomocne. 

 

Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad. 
 

Porządek obrad sesji Radni otrzymali w zawiadomieniu o zwołaniu sesji z dnia 19.11.2020 r. wraz  

z materiałami do poszczególnych punktów.  

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – zapytał radnych, czy chcieliby wnieść uwagi, 

propozycje zmian do przedstawionego porządku obrad. 

Do porządku obrad nie zgłoszono uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

porządek obrad. W wyniku głosowania jawnego 14 głosami „za”, przy 1 głosie „wstrzymującym się” 

został przyjęty przez Radę Gminy następujący porządek obrad XVII Sesji Rady Gminy Raczki: 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad XV Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej).  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 

2021 rok. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach na lata 2021 - 2023. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na rok 2021. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 

lata 2021 - 2023. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku 

rolnego. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania terminu 

spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 

przypadających Gminie Raczki lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków 

dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2020 r. 

16. Zapoznanie z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2021-2026. 
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17. Zapoznanie z projektem budżetu Gminy Raczki na 2021 r. 

18. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski Radnych. 

19. Zamknięcie obrad. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 2 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że protokół z XVI Sesji Rady Gminy 

wyłożony był do wglądu w Urzędzie Gminy, jak również projekt protokołu został udostępniony na 

stronie BIP Urzędu Gminy Raczki. Pan Przewodniczący zapytał, czy były jakieś uwagi do protokołu. 

Pracownik ds. obsługi Rady Gminy stwierdził, że nie było uwag. Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

W wyniku głosowania jawnego protokół z poprzedniego posiedzenia został przyjęty głosami 14 „za”, 

przy 1 głosie „wstrzymującym się” przez Radę Gminy. 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 3 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 4. Sprawozdanie z działalności Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 
 

Radni nie wnieśli uwag do sprawozdania z działalności Wójta, w związku z powyższym niniejsze 

sprawozdanie z pracy w okresie między sesjami zostało przyjęte. 
 

Załącznik Nr 1. – Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami. 

 

Pkt 5. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie papierowej). 
 

Nie zostały wniesione interpelacje i zapytania radnych. 

 

Pkt 6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Gminy Raczki na 

2021 rok. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że stałe zagadnienia w planie pracy 

Rady Gminy Raczki na 2021 rok zostały ułożone w sposób kwartalny a jeżeli pojawią się dodatkowe 

sprawy podlegające decyzji Rady będą przyjmowane na bieżąco do programu obrad. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 2.– Uchwała Nr XVII/135/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 6 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniego Planu Rozwoju 

i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych będących w posiadaniu 

Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raczkach na lata 2021 - 2023. 
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Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że Plan szczegółowo został 

przedstawiony przez Kierownika ZGKiM Pana Mirosława Wądołowskiego na posiedzeniu Komisji. 

Zapytał, czy są jakieś pytania. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 3.– Uchwała Nr XVII/136/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 7 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2021. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że Program szczegółowo został 

przedstawiony przez Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza 

Zalewskiego na posiedzeniu Komisji. Zapytał, czy są jakieś pytania. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 4.– Uchwała Nr XVII/137/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ogłoszono 10 minutową przerwę. 

Po przerwie. 

 

Pkt 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na lata 2021 - 2023. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Piotr Słowikowski – poinformował, że Program szczegółowo został 

przedstawiony przez Kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Pana Mariusza 

Zalewskiego na posiedzeniu Komisji. Zapytał, czy są jakieś pytania. 
 

Radni nie wnieśli zapytań do tego punktu. 
 



5 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – poddał pod głosowanie projekt uchwały. 
 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę: 15 głosami „za”. 

Załącznik Nr 5.– Uchwała Nr XVII/138/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 9 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki tej opłaty. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że projekt uchwały omawiany był na 

posiedzeniu Komisji. Nadmienił, że gospodarka odpadami jest bardzo kontrowersyjna w całym kraju, 

znany jest wszystkim tu obecnym sposób jej funkcjonowania, jeżeli chodzi o ilość firm zajmującymi ich 

utylizacją, odbiorem, jaki jest mechanizm windowania cen przez te firmy i jak te ceny finalnie 

przekładają się na wysokość opłaty z tego tytułu, które ponosi gmina i jej mieszkańcy. Oczywiście 

gospodarka odpadami należy do zadań Gminy, ale, jako Gmina nie mamy żadnego wpływu na wysokość 

tej ceny, ponieważ w zasadzie jest ona narzucana przez firmy wywożące i segregujące odpady. 

W ubiegłym roku Gmina płaciła za wywóz i utylizację 1 tony śmieci 940 zł, a w tym roku po przetargu, 

do którego zgłosiły się 2 firmy, najtańsza oferta, jaka została wybrana opiewa za wywóz i utylizację 

śmieci 1 tony w wysokości 1 236 zł. Jest to bardzo znaczny wzrost ceny narzucony nie przez firmę 

wywożącą, ale przez te utylizujące. Gospodarka śmieciowa musi samofinansować, tj. Gmina musi takie 

ustalić opłaty dla mieszkańców, aby pokryć w pełni koszty z tym związane. Urząd nie może do niej 

dopłacać, jak również na niej tzw. zarabiać. Na ten rok założono poziom frakcji śmieci w wysokości 750 

ton. Niestety na podstawie obliczeń na koniec roku wyniesie ona ok. 1 050 ton śmieci, co wynika, że 

produkujemy ich ogromnie dużo. Niestety nasze małe samorządy nie mają wpływu na kreowanie cen, 

gdyż sposób gospodarowania narzucony jest na nas odgórnie przez uchwałodawcę i mam nadzieję, że 

duże samorządy wpłyną na zmianę ustawy dotyczącej sposobu gospodarowania odpadami w zakresie 

możliwości kreowania cen przez samorządy. Na podstawie obliczeń Urzędu cena na 1 mieszkańca 

powinna wynosić, który wytwarza odpady w sposób selektywny 25 zł, a w przypadku osób 

kompostujących bioodpady proponuje się kwotę 23 zł. Ta cena pozwoli pokryć koszty wywozu  

i utylizacji frakcji śmieci z terenu naszej Gminy.  

Zwrócił uwagę, że od kilku lat Gmina nie podnosi podatków lokalnych, ponieważ stara się gospodarować 

pieniędzmi w taki sposób, aby miarę zaspokoić potrzeby. Wszystkie usługi i inne koszty utrzymania 

Gminy, tj. Urzędu, jednostek organizacyjnych, Szkoły Podstawowej znacznie wzrastają, a podatki od 

nieruchomości i rolny na tym samym poziomie. Gmina ma na uwadze sytuację mieszkańców i stąd 

proponuje utrzymanie tych stawek opłat lokalnych na tym samym poziomie. 

Poprosił Radę o przyjęcie proponowanych stawek opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

uwzględniając koszt, jakie ponosi Gmina w tym zakresie. Zgodnie z wykonaną kalkulacją przez Panią 

Skarbnik i szczegółową weryfikacją przeze mnie i Panią Skarbnik kosztów, zaproponowana stawka jest 

najniższą z możliwych do przyjęcia stawek, którą możemy zaproponować.  
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, jakie są stawki za śmieci w Gminach: Bakałarzewo  

i Wieliczki? 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że na dzień dzisiejszy nie jest w stanie na to 

pytanie odpowiedzieć, jak kształtują się opłaty za śmieci w tych Gminach. Stwierdził, że problem 

podwyższania opłat dotyczy Gmin z całego powiatu, ponieważ dyktuje ją finalny odbiorca, czyli 

składowisko odpadów. Wysokość opłaty zależy od ilości mieszkańców w danej Gminie i od wielkości 

produkcji śmieci.  

Zwrócił się z apelem do mieszkańców, aby ograniczać ilość zakupywanych opakowań foliowych, 

papierowych na rzecz toreb, pojemników wielokrotnego użytku. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, czy Zakład Gospodarki Komunalnych nie mógłby wzorem lat 

wcześniejszych odbierać i wywozić odpady? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że Zakład nie może wywozić śnieci, gdyż po 

wejściu przepisów dotyczących gospodarki odpadami, tylko i wyłącznie firmy spełniające odpowiednie 

warunki i są zgłoszone do Urzędu Marszałkowskiego, mogą się tym zajmować.  

Pan Wójt nadmienił, że jeżeli chodzi o bioodpady, tj. trawę, liście, gałęzie, to w przyszłym roku 

planowane jest podjęcie przez Gminę działań inwestycyjnych dotyczących rozbudowy PSZOKu  

i budowy kompostownika, który pozwoli zagospodarować bioodpady oraz planowany jest zakup rębaka, 

który pozwoli przerobić gałęzie na zrzynki.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – stwierdził, że podnosząc stawki opłat za śmieci do kwoty 25 zł, to jest 

poważny problem dla nas Radnych, ponieważ mieszkańcy będą mieli o to pretensje. Jednakże na 

podstawie przedstawionej kalkulacji mamy związane ręce, gdyż liczby nie kłamią i koszt, jaki ponosimy 

za zagospodarowanie tych odpadów jest ogromny. Wynika to z tego faktu, że dopóki finalny odbiorca 

śmieci będzie tylko jeden, to wobec samorządów dalej będą prowadzone działania monopolistyczne 

względem ceny, nawet w przyszłych latach. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – stwierdził, że ustawa dotycząca gospodarki odpadami 

przysparza samorządom ogromny problem, który można rozwiązać jedynie na poziomie ustawy i dopóki 

nie zostaną przyjęte inne regulacje przez ustawodawcę, to nadal ten problem pozostanie. Związek Miast 

monitował o wprowadzenie nowych rozwiązań w tym zakresie. Problem pogłębił się w momencie 

uwolnienia rynku i większe miasta, tj. Białystok, które ustaloną cenę za śmieci mają wyższą, mogą 

przywozić swoje odpady na wysypisko do Suwałk, a w konsekwencji mniejszym Gminom też jest 

narzucany wyższy koszt za odbiór odpadów. 
 

Radny Pan Antoni Sutuła – zwrócił uwagę, że firma wywożąca odpady deklarowała, że jeżeli będzie 

spełniony duży wskaźnik segregacji, to ceny za wywóz zostaną obniżone. W naszej Gminie ten wskaźnik 

segregacji jest na dość wysokim poziomie, to dlaczego ceny jednak ulegają podwyżce? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że odbiorcy nie jest istotne czy śmieci są 

segregowane, czy też nie. To Gmina ma się z tego obowiązku wywiązać, co przedkłada się na koszt 

zagospodarowania śmieci. Oni jedynie mogą zwrócić uwagę na sposób segregacji odpadów. Na dzień 

dzisiejszy zadeklarowanych mamy ok. 4 200 mieszkańców, którzy produkują odpady, na ogółem 6 tys. 

mieszkańców całej Gminy, jak również są zaległości w opłatach z tego tytułu od mieszkańców ze 

względu na różne sytuacje życiowe. Proponowana stawka 25 zł według przeprowadzonej kalkulacji jest 

ceną minimalną, jaką możemy zaproponować, jak również proponowana obniżka o 2 zł, tym osobom, 

które kompostują bioodpady, aby nie dokładać później z budżetu Gminy, gdyż tego przepisy finansowe 

zabraniają. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał, czy są rodziny, które mają zadłużenie w opłatach za śmieci? 

Teraz po podwyżce może, szczególnie rodzinom wieloosobowym przysporzyć większych zadłużeń. 
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Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że są rodziny zalegające z opłatami za 

śmieci. Regulamin został zmieniony zgodnie z obowiązującą ustawą, a te samorządy, które wprowadziły 

ulgę, tzw. prorodzinną, musiały po uchyleniu takich uchwał przez Wojewodę, ponownie przyjmować bez 

tych ulg. Poziom zaległości wynosi w granicach 8 – 10 %, który wynika z nieuregulowania opłaty  

o czasie, niekorzystnej sytuacji życiowej i itp. Wysyłane są upomnienia, prowadzone są postępowania 

komornicze. Zwrócił uwagę, że pomimo możliwości braku ściągnięcia opłat od osoby zadłużonej, Gmina 

musi te śmieci odebrać.  
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – stwierdził, że po podniesieniu stawki za śmieci zadłużenie z tytułu 

braku opłat też może znacznie wzrosnąć. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że przed wejściem ustawy dotyczącej  

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach obowiązywała stawka ryczałtowa za wywóz śmieci, tj. 

opłata była jedna bez względu na ilość wywiezionych śmieci. Po zmianie tejże ustawy stawkę oblicza się 

od 1 kg śmieci. We wrześniu br. zlecono pracownikowi Urzędu monitoring tonażowy wywożonych  

z terenu Gminy śmieci. Kalkulacje przedstawione przez firmę wywożącą zgadzała się z zestawieniem 

tegoż pracownika.  
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały: 3 głosami „za”, przy 2 

głosach „wstrzymujących się”.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 14 głosami „za”, przy 

1 głosie „wstrzymującym się”. 
 

Załącznik Nr 6. – Uchwała Nr XVII/139/20. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – podziękował Radzie za zrozumienie problemu i podjęcie 

trudnej decyzji dotyczącej podwyżki stawki opłaty.  
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 10 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do wymiaru podatku 

rolnego. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że przedmiotem uchwały jest obniżenie 

ceny skupu żyta do wymiaru podatku rolnego z kwoty maksymalnej ogłoszonej przez Prezesa Głównego 

Urzędu Statystycznego, która wynosi 58,55 zł za 1 dt. do kwoty 52,49 zł za 1 dt. na terenie naszej Gminy. 

Jest to utrzymanie stawki na poziomie z poprzedniego roku tej ceny kwintala, która wynosiła 52,49 zł. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
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Załącznik Nr 7. – Uchwała Nr XVII/140/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 11 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że odnośnie stawek podatku od 

nieruchomości, to zgodnie z Zarządzeniem Wójta Gminy dotyczącym projektu budżetu Gminy na 2021 r. 

podatki i opłaty lokalne zostają utrzymane na poziomie z roku poprzedniego. Zmianie ulega stawka 

jedynie § 1 pkt 2 lit. b od gruntów pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami 

powierzchniowymi płynącymi jezior i zbiorników sztucznych, która była 4,80 zł na maksymalną 4,99 zł 

od 1 ha powierzchni. Nie ma podstaw naliczania mieszkańcom naszej Gminy. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji: pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały.  
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 8. – Uchwała Nr XVII/141/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 12 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.  
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w ubiegłym roku podjęliśmy uchwałę 

obniżającą stawki podatku od środków transportowych o 40 %. Na podstawie sporządzonej kalkulacji 

przez dział finansowy, należy stwierdzić, że jesteśmy na tym samym poziomie, co w ubiegłym roku, tj. 

obniżka nie wpłynęła negatywnie na budżet Gminy. Podczas posiedzenia Komisji padła propozycja Pana 

Radnego i poniekąd Pana Wójta o obniżeniu kilku stawek, tj. w § 1 pkt 1 lit. od samochodu ciężarowego 

o dopuszczalnej masie całkowitej: 

a) powyżej 3,5 tony do 5,5 ton włącznie – z kwoty 431,00 zł, do kwoty 200,00 zł, 

b) powyżej 5,5 tony do 9 ton włącznie – z kwoty 776,00 zł, do kwoty 300,00 zł. Po przeanalizowaniu tej 

propozycji zostało to ujęte w procedowanym projekcie uchwały. Została ona umotywowana tym, że 

bardzo dużo ciężkiego sprzętu rolniczego porusza się po drogach publicznych i przyjęliśmy założenie 

stwarzające preferencyjne warunki, do tego, aby rolnicy woleli zakupić na potrzeby przewozu płodów 

rolnych samochody ciężarowe, co skutkowałoby zmniejszeniem ilości sprzętu ciężkiego na drogach. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 9. – Uchwała Nr XVII/142/20. 
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Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 13 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania 

terminu spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych mających charakter 

cywilnoprawny, przypadających Gminie Raczki lub jej jednostkom organizacyjnym oraz 

warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że przedmiotowa uchwała w tym 

zakresie była podjęta przez Radę Gminy w 2010 r. W przedstawionym projekcie uchwały proponuje się 

wprowadzenie zmian dostosowujących do obowiązujących przepisów wyższego rzędu, tj regulacji 

prawnych oraz objęcia tymi regulacjami, również samorządowych osób prawnych, czyli instytucje 

kultury, które dotąd temu nie podlegały. Projekt uchwały zawiera zasady umarzania, odraczania terminu 

spłaty oraz rozkładania na raty należności pieniężnych umów zawieranych przez kierowników jednostek 

organizacyjnych i przez Wójta Gminy Raczki. Określa ona sposób postępowania w przypadku składania 

wniosku przez dłużnika o zastosowanie tych ulg oraz przypadki umorzeń, których zastosowanie może 

nastąpić z urzędu. Określone zostały też progi, w których kierownicy jednostek mogą samodzielnie 

podejmować decyzje, jeśli chodzi o udzielanie ulg, w tym zakresie oraz określono poziom, przy którym 

Wójt Gminy Raczki może podjąć samodzielnie decyzję o udzieleniu tych ulg, a kiedy umarzanie, 

odraczanie terminów spłaty lub rozłożenie na raty spłat należności wymaga uzyskania opinii Komisji 

Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Rady Gminy Raczki. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 10. – Uchwała Nr XVII/143/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 13 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Raczki na 2020 r. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – przedstawiła propozycje zmian w następującym zakresie: 

zmniejszenie dochodów i wydatków o kwotę – 324.205 zł, rozliczenie budżetu pozostaje na tym samym 

poziomie. Po stronie dochodów dokonuje się zmian w zakresie: zwiększenia dochodów własnych o kwotę 

- 757.220 zł, które dotyczą przede wszystkim przeniesienia planu dotacji z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych, zwiększenia planowanych wpływów z podatku od nieruchomości, odsetek od 

nieterminowych wpłat podatków, itp. oraz zmniejszenia dochodów własnych o kwotę - 1.081.425 zł  

w związku z przeniesieniem planu dotacji z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, zmniejszenia 

dotacji z Urzędu Marszałkowskiego na dofinansowanie OSP oraz ze środków europejskich na refundację 

wydatków dotyczących projektu pn: Rozwój Gminy Raczki dzięki produkcji energii elektrycznej na 

potrzeby własne poprzez instalacje fotowoltaiczne, którą ujęto w panie dochodów na rok 2021. 

W planie wydatków budżetu Gminy dokonuje się zmian w zakresie: zmniejszenia wydatków własnych  

o kwotę - 453.133 zł oraz zwiększenia wydatków własnych o kwotę - 128.928 zł dotyczących 

przeniesienia planu wydatków w zakresie inwestycji wodno-kanalizacyjnych, na które planuje się 

uzyskać dofinansowanie ze środków unijnych, zwiększenia planowanej dotacji dla Stowarzyszenia 
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Edukator na utrzymanie Szkoły Podstawowej we Wronowie, zwiększenia planu wydatków na odpłatność 

za pobyt dzieci zamieszkujących na terenie naszej Gminy w przedszkolach finansowanych przez inne jst 

oraz zwiększenia planu wydatków na funkcjonowanie OSP na terenie naszej Gminy. 

Po dokonanych zmianach budżet Gminy Raczki wynosi po stronie dochodów ogółem - 29.926.397,04 zł, 

a po stronie wydatków ogółem - 29.410.121,86 zł. 
 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Pomocy Społecznej i Budżetu Piotr Naruszewicz – poinformował, że 

członkowie Komisji  pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Komisji Infrastruktury Wiejskiej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Wiesław Kłoczko – 

poinformował, że członkowie Komisji pozytywnie zaopiniowali przedstawiony projekt uchwały. 
 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski - zapoznał z treścią projektu uchwały i poddał pod głosowanie. 

Stwierdził, że w wyniku głosowania jawnego uchwała została przyjęta przez Radę 15 głosami „za”. 
 

Załącznik Nr 11. – Uchwała Nr XVII/144/20. 
 

Imienny wykaz głosowania jawnego stanowi załącznik Nr 14 pkt 14 do niniejszego protokołu. 

 

Pkt 16. Zapoznanie z projektem Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raczki na lata 2021-

2026. 
 

Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że projekt Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Raczki na lata 2021-2026 został sporządzony zgodnie założeniami przyjętymi  

w miesiącu sierpniu br. Kwoty przyjęte w projekcie są tożsame z kwotami przyjętymi w projekcie 

budżetu Gminy na rok 2021. Przyjęto dochody budżetu Gminy w wysokości - 30.841.969 zł, a po stronie 

wydatków - 32.347.455 zł. Deficyt budżetu Gminy planowany jest w wysokości - 1.505.486 zł, który 

zostanie pokryty przychodami pochodzącymi z zaciągniętego kredytu długoterminowego w kwocie - 

345.486 zł oraz z wolnych środków z rozliczenia kredytów i pożyczek w kwocie - 1.160.000 zł. 

Prognozowane dochody bieżące na 2021 rok ustalono na poziomie o 3,33% wyższym od 

przewidywanego wykonania dochodów w 2020 r. Okres obowiązywania WPF nie zostaje wydłużony, tj. 

jest do 2026 r. Wskaźniki dochodów i wydatków obliczono wskaźnikiem wzrostu ok. 1,5 %. W planie 

dochodów majątkowych na rok 2021 nie planuje się wprowadzenia zmian, będą one dokonywane na 

bieżąco po uzyskaniu dofinansowania na zadania inwestycyjne. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – wskazał, że z limitu wydatków na 2020 rok na zadanie: „Przebudowa, 

rozbudowa, dobudowa i nadbudowa budynku strażnicy OSP Raczki w celu utworzenia sali widowiskowo 

- koncertowej - etap III” wynosi 1.200.000 zł w projekcie na rok 2021 na etap IV przyjmuje się kwotę 

2.000.000 zł. Stwierdził, że realizacja tego obiektu generuje duże pieniądze. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że realizacja takiego dużego obiektu została 

podzielona na etapy, aby nie zadłużyć Gminę w sposób znaczący, a także aby móc realizować inne 

inwestycje. Planowany dług Gminy w przyszłym roku wzrośnie względem tego roku o ok. 400.000 zł. 

Stwierdził, że dług budżetu Gminy jest ustalony na poziomie realnym do jego spłaty. Planowane wydatki 

na inwestycje gminne wynoszą 6.000.000 zł, które częściowo będą pokryte ze środków zewnętrznych.  
 

Radni nie wnieśli dalszych zapytań, uwag do tego punktu. 
 

Załącznik Nr 12. – Zarządzenie Nr 0050/83/20. 

 

Pkt 17. Zapoznanie z projektem budżetu Gminy Raczki na 2021 r. 
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Skarbnik Gminy Pani Agnieszka Grzędzińska – poinformowała, że dochody budżetu planuje się ogółem 

w wysokości - 30.841.969 zł, w tym: dochody bieżące w wysokości - 28.519.965 zł, a dochody 

majątkowe w wysokości - 2.322.004 zł. Jeśli chodzi o dochody bieżące, to w głównej mierze pochodzić 

będą z subwencji, dotacji z budżetu państwa na realizację zadań własnych zleconych ustawami. odnośnie 

dochodów majątkowych, to są głównie dotacje z budżetu krajowego, ze środków unijnych na realizację 

zadań majątkowych. Wydatki budżetu Gminy planuje się ogółem w wysokości - 32.347.455 zł, w tym: 

wydatki bieżące w wysokości - 26.293.677 zł, a wydatki majątkowe w wysokości - 6.053.778 zł. 

Planowanych do realizacji w roku następnym jest trzynaście zadań inwestycyjnych. Planowane jest 

udzielenie dotacji z budżetu gminy dla samorządowych instytucji kultury, Stowarzyszenia „Edukator”  

i dla podmiotu, który zostanie wybrany zgodnie z ustawą, jeśli chodzi o sport, turystykę i profilaktykę 

ochrony zdrowia oraz zgodnie z uchwałą decyzyjną podjętą przez Radę Gminy dla Powiatu Suwalskiego 

na realizację zadania związanego z powiatowa infrastrukturą drogową. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że przyjęty projekt budżetu jest ambitnym 

dokumentem, zakładającym realizację zadań inwestycyjnych na ok. 6.000.000 zł, przy tak niskich 

dochodach własnych oraz niskim zadłużeniu Gminy. Stwierdził, że jeśli uda się zakładany budżet 

zrealizować, to będzie wielki sukces Rady, Wójta i współpracowników, tj. Pani Wicewójt, Pani Skarbnik, 

Kierowników referatów, inspektorów i podinspektorów. 
 

Radny Pan Witold Bartoszewicz – zapytał, czy planowana jest podwyżka pracownikom Urzędu? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że będzie podwyżka pracownikom Urzędu. 
 

Załącznik Nr 13. – Zarządzenie Nr 0050/84/20. 

 

Pkt. 18. Odpowiedzi na zapytania sołtysów i wolne wnioski radnych. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że były pytania od mieszkańców, Radnych  

i innych osób dotyczących chryzantem, które upiększały park pod fontanną i pomnikami. Sprawą tą 

zajmowała się Pani Wicewójt. 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że 6 listopada br. złożony został 

wniosek do Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa Oddział Suwałki o nieodpłatne 

wykorzystanie chryzantem nabytych w ramach pomocy finansowej związanej z ze skutkami 

wprowadzonego zakazu wstępu na cmentarze. Pracownicy Urzędu pojechali i je przywieźli nie płacąc za 

kwiaty. Skorzystaliśmy z okazji i z racji zbliżającej się rocznicy 11 listopada kwiaty zostały ustawione 

pod promikami i fontanną w parku. 
 

Radny Pan Romuald Kwiatkowski – zapytał, jak wygląda sprawa spisu rolnego w naszej Gminie? 
 

Zastępca Wójta Gminy Pani Ewa Konstantynowicz – poinformowała, że zbliżamy się do końca spisu  

i już 30 listopada zamykane są systemy. W tej chwili można spisać się jedynie poprzez rachmistrza. 

Według danych na dzień wczorajszy na terenie Gminy Raczki było 19 niespisanych gospodarstw rolnych. 

Wynika to z sytuacji, iż właścicieli nie można zastać w gospodarstwach, gdyż, np. pracują poza granicami 

kraju, bądź mieszkają poza terenem Gminy. Wszystkie przypadki są konsultowane z koordynatorem 

wojewódzkim. Stwierdziła, że spis na terenie Gminy Raczki zakończy się pomyślnie.  

Podziękowała mieszkańcom za duże wsparcie dla rachmistrzów ze strony mieszkańców. Szczególnie 

podziękowanie skierowała do mieszkańców wsi Sidory, który pomogli Pani rachmistrz w wyciągnięciu 

i jej uruchomieniu samochodu. Nadmieniła, że ta Pani rachmistrz pochodzi z innej Gminy i bardzo 

pozytywnie oceniła naszych mieszkańców Gminy, za ich uprzejmość, cierpliwość i gościnność, co bardzo 

pozytywnie świadczy o naszych mieszkańcach. 
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Stwierdziła, że okres spisowy zbiegł się z pracami polowymi, które musiały być wykonane w tym czasie, 

ale gdy zostały one zakończone zauważalny był dynamiczny wzrost samospisu i ten dokonany poprzez 

rachmistrzów. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – poprosił w imieniu mieszkańców Koniecboru o poprawę drogi 

żwirowej poprzez posypanie żwirem i wyrównaniem równiarką przed zimą, jak również w miejscowości 

Krukówek. Zwrócił uwagę w imieniu dawnej mieszkanki Raczek na zaniedbane budynki dawnej 

restauracji „Rospuda” i dawnej mleczarni. Zapytał, czy Wójt może wpłynąć na poprawę ich wyglądu. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w kwestia poprawy dróg zostanie 

przekazana pracownikowi ds. drogownictwa, a sprawa dotycząca wspomnianych budynków jest poza 

kompetencjami Wójta, gdyż należy do prywatnych właścicieli. Były niejednokrotnie kierowane do nich 

stosowne pisma o utrzymaniu porządku na posesji, bądź zabezpieczeniu budynków przed dewastacją. 

Też, jako gospodarz Gminy chciałbym, aby te budynki wyglądały zupełnie inaczej, gdyż nasza 

miejscowość nabiera lepszego wyglądu charakteru miejskiego. 
 

Radny Pan Janusz Krzykwa – odniósł się do uchwalonej uchwały dotyczącej opłaty za śmieci 

stwierdzając, że skonstruowane przepisy stanowią tzw. bubel prawny, ponieważ nie dają możliwości 

udzielenia ulg osobom, które mają niekorzystną sytuację życiową, bądź nie są zdolne do pracy. Wniósł do 

Wójta o informowanie Radnych, jak przedstawia się sprawa gospodarki odpadami, w ciągu całego a nie 

tylko wtedy, kiedy należy podjąć stosowne uchwały w formie bilansu. 

Zwrócił się do Pana Wójta o pomoc w monitowaniu do Zarządu Dróg Powiatowych o poprawę poboczy 

na drodze powiatowej Moczydły – Witówka – Ziółkowo, która jest też obecnie intensywnie użytkowana 

przez samochody przy budowie drogi ekspresowej S61. 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że w sprawie poprawy poboczy zwróci się do 

Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych. Zadeklarował, że będzie radnym raz na kwartał przedstawiany 

bilans dotyczący realizacji gospodarki odpadami. Nadmienił, że Radni mogą w dogodnym dla siebie 

czasie zwrócić się do pracownika zajmującego się gospodarką odpadami o informacje w tym zakresie. 
 

Radny Pan Leszek Staniszewski – zapytał, czy będzie prowadzona zbiórka foli i sznurka od rolników? 
 

Wójt Gminy Raczki Andrzej Szymulewski – poinformował, że jeżeli będzie program w tym zakresie, to 

Gmina będzie aplikować o środki na dofinansowanie tego zadania. Na dzień dzisiejszy nic w tym 

zakresie nie wiadomo. Poinformował, że Gmina musiała najpierw opłacić wykonawcy za odbiór foli 

rolniczej ze środków własnych a dopiero refundacja z budżetu państwa nastąpi w przyszłym roku. 

 

Pkt 19. Zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady Piotr Słowikowski – stwierdził, że porządek sesji został wyczerpany  

i poinformował, że protokół z dzisiejszej sesji zostanie sporządzony i wyłożony do publicznego wglądu 

na 3 dni przed terminem kolejnej sesji w pokoju Nr 1 w Urzędzie Gminy Raczki oraz w Biuletynie 

Informacji Publicznej Gminy Raczki.  

Podziękował Wójtowi, Radnym, pracownikom Urzędu Gminy za udział w obradach Rady Gminy. 
 

„Zamykam XVII Sesję Rady Gminy Raczki”. 
 

Przewodniczący Rady 

 

   Piotr Słowikowski  

Protokołowała 
 

Danuta Grabowska 


